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ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 01/2012 ORDINÀRIA DEL PLE DE 
L’AJUNTAMENT DE MANACOR CELEBRADA EL DIA 9 DE GENER  DE 
2012  
 
 
Identificació de la sessió: 
Núm.  01/2012 
Sessió: ordinària 
Data: 9 de gener de 2012  
Horari: 11:30 a 14.05 hores 
Lloc: Sala de sessions de l’Ajuntament de Manacor 
  
Assistents 
 
President 
Antoni Pastor Cabrer 
 
Regidors 
- Pel grup municipal Partit Popular de Manacor 

1. Bosch Lliteras, Llorenç 
2. Riera Mascaró, Catalina 
3. Rufiandis Cabrer, Francisca 
4. Sureda Fons, Antoni 
5. Sureda Rosselló, Sebastiana 
6. Sureda Fons, Maria Magdalena 
7. Flores Pineda, Roberto Arturo 
8. Matamalas Albertí, Cristina 
9. Servera Munar, Antonio 

 
- Pel Grup Municipal Socialista 

1. Fernández Rubí, Amanda 
2. Nadal Santandreu, Sebastià 
3. Hinojosa Abenza, Nuria 

 
- Pel Grup Municipal PSM-IV-EN-APIB 

1. Gaià Riera, Sebastià 
2. Oliver Gomila, Miquel 

 
- Pel Grup Municipal AIPC  

1. Gomila Capó, Joan  
2. Amer Artigues, Bernat 

 
- Pel Grup Municipal ALM 

1. Mateu Capllonch, Francisco 
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2. Ginard Puigserver, Joan 
 
- Pel Grup Municipal d’Esquerra Republicana 

1. Llodrà Gayà, Joan 
 
 
Secretari general 
Antoni Benlloch Ramada 
 
Absències 
Maria Bover Sansó (excusa) 
 
Incidències 
El Sr. Gaià Riera s’incorpora al punt núm.3 de l’ordre del dia. 
 
 
Ordre del dia, desenvolupament de la reunió i acords: 
 
1. Aprovació acta sessió 17/2011. 
2. Precs i preguntes. 
3. Donant compte de les resolucions dictades en el mes de desembre de 2011. 
4. Donant compte de l’aprovació del Xè Expedient d’incorporació de romanents de 
l’exercici 2011. 
5. Donant compte de la designació de nova portaveu del grup municipal del Partit Popular 
de Manacor. 
6. Donant compte del canvi de membres integrants de la Junta de Govern Local. 
7. Donant compte del canvi de nomenaments de tinents de batle. 
8. Donant compte del canvi de delegacions d’atribucions de gestió i direcció. 
9. Donant compte del protocol general de col·laboració entre l’Ajuntament de Manacor i el 
Consell de Mallorca en relació amb les obres de demolició del pont del riuet, declarat 
il·legal per sentència. 
 
Propostes de la batlia 
10. Sobre modificació del règim de dedicacions. 
11. Creació de la Ponència de Camins. 
12. Substitució de vocal municipal a la Junta Rectora del Consorci Mirall Manacor. 
13. Ratificació de l’aprovació de l’Addenda al conveni de col·laboració signat entre el 
Consell de Mallorca i l’Ajuntament de Manacor en matèria de prevenció, extinció 
d’incendis i salvament. 
 
Mocions 
14. Del Grup Municipal PSM-IV-EN-APIB sobre el català com a requisit d’accés a la 
funció pública. 
15 . Del Grup Municipal PSM-IV-EN-APIB sobre el dret a decidir i consultes populars. 
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Mocions d’urgència 
Primera.  Proposta d’al·legacions a l’Avantprojecte de modificació de la Llei 3/2007. 
Segona. Moció del Grup municipal PSM-IV-ExM per no eliminar línies de bus i 
garantia freqüències mínimes  
 
 
El president obri la sessió i es procedeix a tractar els punts de l’ordre del dia. 
 
 
1. Aprovació acta sessió 17/2011 
 
El Sr. Llodrà Gayà indica que hi ha una errada en la votació de l’acta 13/2011, ja que en 
realitat el Grup Municipal Socialista i Esquerra Republicana es varen abstendre. 
 
La Sra. Fernández Rubí, en el punt núm. 3 de precs i preguntes, amb relació al seu prec 
l’acta diu que “prega que es remetin les actes de la Junta de Govern que des de fa unes 
setmanes no les ha rebudes”, demana que es rectifiqui en el sentit de “prega que es 
remetin les actes de la Junta de Govern que des de fa un temps no les ha rebudes”. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Aprovar l’acta de la sessió núm. 17/2011 ordinària celebrada per aquest mateix òrgan el 
passat dia 12 de desembre de 2011, amb les rectificacions apuntades. 
 
 
2. Precs i preguntes 
 
PREGUNTES ESCRITES  
 
*  Presentades pel Grup Municipal Esquerra Republicana el 4 de gener de 2012, amb el 
número 94 del RGE: 

“1. Està a la disposició de l’Ajuntament el pavelló de la Salle les vint-i-quatre hores 
del dia o només unes hores determinades? 
2. Fitxen a l’entrada i sortida de la feina tots els treballadors de l‘Ajuntament? Si hi 
ha excepcions: quines són i per què? 
3. En relació amb la nau en sòl rústic a què em vaig referir el passat Ple: hi ha 
novetats respecte de la tramitació de l’expedient? 
Joan Llodrà Gayà. Grup Municipal d’Esquerra Republicana. Manacor, 4 de gener 
de 2012”. 

 
1a Pregunta: La formula el Sr. Llodrà Gayà i demana que si li aclareixi si l’import del 
lloguer són 90.000 euros i si comprèn la cantina. 
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El Sr. Flores Pineda contesta que el preu del lloguer és de 35.000 euros i amb aquest 
import no està inclosa l’explotació de la cantina.  Per altra banda, el lloguer suposa 
utilitzar les instal·lacions a partir de les 17.00 hores de dilluns a divendres, i tots els 
dissabtes i diumenges. 
 
2a Pregunta: La realitza el Sr. Llodrà Gayà. 
 
La Sra. Rufiandis Cabrer explica que el control d’horari s’ha posat en marxa durant el 
mes de desembre i funciona bé, però hi ha algun problema en les persones que han de 
fitxar via web perquè actualment els IPS són variables si bé es passaran a fixos.  Indica 
que només el personal del cementeri i els conserges de les escoles no fitxen, no obstant 
això s’està estudiant si fa falta. 
 
3a. Pregunta: L’efectua el Sr. Llodrà Gayà. 
 
La Sra. Riera Mascaró contesta que el 12 de desembre es va fer una nova visita a les 
obres i el 15 de desembre la promotora de les obres va presentar una sol·licitud de 
llicència per canvi d’obres i s’està estudiant aquesta documentació. 
 
El Sr. Llodrà Gayà reclama si hi ha hagut alguna resolució administrativa al respecte. 
 
La Sra. Riera Mascaró explica que la primera nau construïda ja té llicència, i respecte a 
la segona nau si no s’adapta a la llicència es demanarà, en el seu cas, l’exempció 
corresponent a la Conselleria d’Agricultura. 
 
El batle proposa que en la primera comissió informativa, els tècnics de l’Ajuntament 
expliquin la situació de les obres de les naus que s’estan construint. 
 
 
* Presentades pel Grup Municipal Socialista, representada per la Sra. Amanda Fernández 
Rubí, el 4 de gener de 2012, amb el número 131 del RGE: 

“1. Quines novetats hi ha en referència a la tramitació de l’expedient obert en 
relació al majestuós cartell publicitari de la carretera de Manacor a Porto Cristo? 
2. Quines mesures es prendran en referència a l’ús d’artefactes pirotècnics (petards, 
coets, traques,...) durant la festivitat de Sant Antoni 2012? I si la Policia Local 
exigirà el compliment de les mesures previstes (Ban) o farà la “vista grossa”? 
Manacor, 4 de gener de 2012”. 

 
1a Pregunta: La realitza la Sra. Fernández Rubí. 
 
El batle contesta que s’està tramitant i que el 30 de novembre de 2011 l’instructor 
proposà la demolició del cartell publicitari, i es concedí un termini de 10 dies 
d’audiència. 
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La Sra. Fernández Rubí demana que, en el cas que no es presenten al·legacions, si 
s’enderrocarà el cartell. 
 
El batle contesta que el procediment continuarà. 
 
2a. Pregunta: L’efectua el Sr. Nadal Santandreu. 
 
La Sra. Sureda Rosselló respon que el ban es tornarà aprovar per enguany com cada any 
i es faran les corresponents inspeccions dels locals per comprovar si tenen llicència per 
a la venda de petards.  
 
El Sr. Nadal Santandreu estima que cada vegada es llancen més petards amb les 
conseqüents molèsties especialment per als infants, i no es posa cap sanció.  Recorda 
que l’Ajuntament d’Artà ha fet feina al respecte i en l’actualitat no es  tiren coets.  
 
El batle no està d’acord amb l’afirmació del Sr. Nadal Santandreu perquè considera que 
ha millorat la situació i que cada vegada es llances menys petards.  Fa esment que el 
control d’aquesta activitat incívica és complicada, ja que el dia de Sant Antoni la Policia 
Local té moltes incidències, però sempre han tingut instruccions dirigides a prevenir el 
llançament de petards. 
 
 
* Presentades pel Grup Municipal PSM-IV-ExM, representat pel Sr. Miquel Oliver 
Gomila, el 5 de gener de 2012, amb el número 170 de RGE: 

“1 Quines quantitats dels anys 2008, 2009, 2010 i 2011 estan pendents de pagar en 
concepte d’IBI? 
2. Quina és la situació actual de l’Escorxador de Manacor tenint en compte la 
situació del de Palma i la reducció de personal i d’activitat que ha patit? 
Manacor, a 5 de gener de 2012”. 

 
1a. Pregunta: La realitza el Sr. Oliver Gomila. 
 
La Sra. Sureda Rosselló contesta que les quantitats pendents de recaptar de l’IBI de 
l’any 2008 són 223.635 euros;  del 2009, 325.144 euros; del 2010, 435.000 euros; i, de 
l’any 2011, 739.000 euros. 
 
El Sr. Oliver Gomila pregunta si aquestes quantitats pendents de recaptar estan 
transferides a l’ATIB. 
 
La Sra. Sureda Rosselló respon que, tant la voluntària com l’executiva d’aquest impost, 
està delegada la competència a l’ATIB. 
 
2a. Pregunta: L’efectua el Sr. Oliver Gomila. 
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El Sr. Sureda Fons explica que l’escorxador de Manacor funciona amb total normalitat i 
no lo ha afectat la reducció de l’activitat de l’escorxador de Palma.   Comenta que ha 
mantingut reunions amb responsables del Govern de les Illes Balears per ampliar 
l’activitat de l’escorxador municipal, però sempre que no impliqui un sobrecost per a la 
ciutadania de Manacor. 
 
 
* Presentades el 5 de gener de 2012 pel grup municipal ALM amb el núm. 172 del RGE: 

“1. Què en pensa el batle del retall de serveis assistencials a l’Hospital de 
Manacor? 
2. Pensa l’Ajuntament de Manacor demanar un metge de guàrdia les 24 hores per 
al centre de salut de Porto Cristo? 
3. Quan aplicarà l’Ajuntament l’ordenança municipal de fer vallar el solar de 
Majòrica, que es troba en estat deplorable? 
Manacor, 5 de gener de 2012. Francesc Mateu Capllonch”. 

 
1a. Pregunta: La realitza el Sr. Ginard Puigserver. 
 
El batle considera que el model de gestió a través de la Fundació ha canviat i que no hi 
ha hagut una manca de serveis.  Reclama moderació al tractar aquest tema, perquè pot 
provocar una falsa alarma als usuaris del servei sanitaris.  Suggereix mantenir una 
reunió entre els portaveus municipals i el gerent de l’Hospital. 
 
El Sr. Ginard Puigserver està d’acord en reunir-se amb el gerent de l’Hospital per 
demanar informació. 
 
2a. Pregunta: La detalla el Sr. Mateu Capllonch. 
 
El Sr. Gomila Capó està d’acord que el Centre de Salut de Porto Cristo tengui un metge 
de guàrdia les 24 hores, però no obstant això des de fa temps ja s’ha reclamat i no s’ha 
aconseguit, per una banda per la manca de metges i per l’altra per l’increment de 
despesa econòmica que implica. 
 
El Sr. Mateu Capllonch considera que el Govern està retallant en salut i que s’hauria 
d’aconseguir un metge de guàrdia les 24 hores a Porto Cristo. 
 
El Sr. Gomila Capó indica que pot fer les gestions però creu que seran inviables.  
 
3a. Pregunta: L’efectua el Sr. Mateu Capllonch. 
 
La Sra. Riera Mascaró comenta que una vegada es comenci a netejar el sòl contaminat, 
es realitzarà un vallat efectiu. 
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El Sr. Mateu Capllonch estima que és totalment necessari vallar el solar a l’haver-se 
convertit en un niu de brutor i que ha motivat moltes queixes ciutadanes. 
 
La Sra. Riera Mascaró replica que la seva intenció és que es valli correctament. 
 
 
3. Donant compte de les resolucions dictades en el mes de desembre de 2011 
 
El Sr. Oliver Gomila demana explicacions pels decrets que han arxivat diverses 
sancions per consum de begudes alcohòliques. 
 
El Sr. Sureda Fons contesta que els arxius estan motivats amb la proposta de 
l’instructor. 
 
El Sr. Oliver Gomila pregunta sobre a que es refereix el decret d’adjudicació dels 
serveis de la biblioteca de son Macià.  
 
La Sra. Rufiandis Cabrer contesta que l’Ajuntament s’havia plantejat dues opcions: o 
tancar la biblioteca de son Macià o adjudicar el servei; i es va optar per aquesta darrera 
alternativa. 
 
El Sr. Oliver Gomila en referència al decret d’aprovació de la certificació núm. 13 de la 
torre del Palau, aprofita per demanar en quina situació es troben les obres. 
 
El batle explica que resta per a la recepció de les obres un problema de la instal·lació 
d’uns vidres, i que en una propera comissió informativa es podrà informar. 
 
El Sr. Nadal Santandreu manifesta que ha observat que hi ha moltes multes de trànsit 
que són recorregudes per empreses de renta-car que són arxivades i demana a què es 
deu. 
 
El batle assenyala que els procediments sancionadors que s’estimen són perquè així ho 
proposa l’instructor de l’expedient, i que es podrà donar aquesta informació en una 
comissió informativa. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de les resolucions dictades per la batlia 
presidència en el mes de desembre de 2011, inscrites amb els números 4420/2011 al 
4827/2011, ambdós inclosos. 
 
 
4. Donant compte de l’aprovació del Xè Expedient d’incorporació de romanents de 
l’exercici 2011 
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El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de l’acord de la Junta de Govern Local de 16 de 
desembre de 2011 aprovant el Xè Expedient d’incorporació de romanents de l‘exercici 
2011, que afecta a les següents partides: 
Pressupost de despeses 

Partida Descripció Import 
60.151.6000190  Adquisició terrenys R00 29.519,53 euros 

Pressupost d’ingressos 
870.10 Romanent de tresoreria finançament afectat 29.519,53 euros 

 
 
 
5. Donant compte de la designació de nova portaveu del grup municipal del Partit 
Popular de Manacor 
 
 
El batle proposa donar compte dels punts 5, 6, 7 i 8 de forma conjunta.  Exposa que ha 
remodelat l’equip de govern. 
 
El Sr. Oliver Gomila indica que el canvi de portaveu no està firmat per tots els membres 
del Partit Popular i demana a que es deu. 
 
El batle contesta que a una errada. 
 
El Sr. Oliver Gomila considera que les delegacions no estan distribuïdes de forma 
equitativa, ja que algunes tenen molta càrrega de feina i altres no, i demana al Sr. Bosch 
Lliteras que renunciï al càrrec de regidor. 
 
El batle assenyala que la distribució de les tasques és una decisió seva i que hi ha 
regidors que tenen dedicació exclusiva, altres parcials i altres sense cap règim de 
dedicació; en concret, indica que el Sr. Bosch Lliteras rebrà la mateixa indemnització 
que els regidors de l’oposició. 
 
La Sra. Fernández Rubí també troba que hi ha moltes diferències en la distribució de 
competències entre els regidors. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de la designació de la Sra. Catalina Riera 
Mascaró com a nova portaveu del grup municipal del Partit Popular de Manacor. 
 
 
6. Donant compte del canvi de membres integrants de la Junta de Govern Local 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat del decret de la batlia presidència, de 28 de 
desembre de 2011, inscrit amb el número 4812/2011, de modificació del decret de 13 de 
juny de 2011 de designació dels membres integrants de la Junta de Govern Local, òrgan 
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col·legiat municipal de caràcter resolutori, en el sentit que, a partir de la data de la 
resolució, queden com a membres integrants els següents: 

- President: El batle Sr. Antoni Pastor Cabrer  
- Vocals:  

1. Catalina Riera Mascaró 
2. Sebastiana Sureda Rosselló 
3. Antoni Sureda Fons 
4. Roberto Arturo Flores Pineda 
5. Francisca Rufiandis Cabrer 
6. Maria Bover Sansó 
7. Joan Gomila Capó 

 
 
7. Donant compte del canvi de nomenaments de tinents de batle 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat del decret de la batlia presidència, de 28 de 
desembre de 2011, inscrit amb el número 4813/2011, de modificació del decret de 13 de 
juny de 2011 de nomenaments de tinents de batle d’aquest Ajuntament, en el sentit que, 
amb efectes del dia de la resolució, queden nomenats els regidors membres de la Junta de 
Govern Local següents: 

• 1. tinent de batle: Sra. Catalina Riera Mascaró 
• 2. tinent de batle: Sra. Sebastiana Sureda Rosselló 
• 3. tinent de batle: Sr. Antoni Sureda Fons 
• 4. tinent de batle: Sr. Roberto Arturo Flores Pineda 
• 5. tinent de batle: Sra. Francisca Rufiandis Cabrer 
• 6. tinent de batle: Sra. Maria Bover Sansó 
• 7. tinent de batle: Sr. Joan Gomila Capó 

 
 
8. Donant compte del canvi de delegacions d’atribucions de gestió i direcció 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat del decret de la batlia de 28 de desembre de 2011, 
inscrit amb el número 4814/2011, de canvi de designació d’atribucions de gestió i direcció, 
modificant les delegacions efectuades per la batlia mitjançant decret de 13 de juny de 
2011, en el sentit que aquestes, amb efectes al dia 28 de desembre de 2011, queden 
atribuïdes de la forma següent: 
 
* Sra. CATALINA RIERA MASCARÓ la Delegació de Presidència, Urbanisme i Obres i 
Contractació, amb competències sobre: coordinació de les delegacions de batlia; relacions 
institucionals; gestió de la comunicació;  Escola Municipal de Mallorquí;  normalització 
lingüística; planificació, gestió i disciplina urbanística; Patrimoni Històric, obres 
municipals; contractació municipal, sense perjudici del control i seguiment que 
correspongui a les altres àrees. 
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* Sra. SEBASTIANA SUREDA ROSSELÓ la Delegació d’Economia i Foment de 
l’Ocupació i Interior, amb competències sobre: gestió de l'activitat econòmica-financera 
municipal; noves tecnologies; foment de l’ocupació; Policia Local; circulació; Protecció 
Civil. 
 
* Sr. ANTONI SUREDA FONS: Delegació de Serveis Generals, Agricultura i Participació 
Ciutadana, amb competències sobre: ocupació de via pública;  manteniment de vies 
públiques, places, camins i edificis  municipals; brigada municipal; animals de companyia, 
plaça d’Abastos;  Escorxador;  caça; relació amb associacions i entitats; edificis i escoles 
rurals; i seguiment de l’activitat municipal en els nuclis de son Macià i de s’Espinagar. 
 
* Sr. ROBERTO ARTURO FLORES PINEDA la Delegació d’Educació i Esports, amb 
competències sobre: educació en general;  manteniment de les escoles; guarderies infantils; 
Escola de Música; foment i promoció de l’esport;  instal·lacions esportives;  relació i 
cooperació en qualsevol organisme o entitat en ordre a la pràctica i foment de l'activitat 
esportiva. 
 
* Sra. FRANCISCA RUFIANDIS CABRER la Delegació de Cultura i Recursos Humans, 
amb competències sobre cultura en general, biblioteques, museus, teatre, toponimia, 
promocions culturals, Banda de Música; i gestió  i impuls de tota l’activitat relacionada 
amb el personal de la corporació. 
 
* Sra. MARIA BOVER SANSÓ la  Delegació de Transports, Festes, Cementeri, 
Activitats; amb competència sobre: relació cementeri, festes, transports i llicències 
d’activitats. 
 
*Sra. MARIA MAGDALENA SUREDA FONS la Delegació de Serveis Socials, amb 
competències sobre: serveis socials de l’Ajuntament i relacions amb altres institucions 
afins a aquesta delegació; centres de dia municipals. 
 
* Sra. CRISTINA MATAMALAS ALBERTÍ la Delegació de Comerç, Indústria, 
Joventut, Informació i Atenció als ciutadans i Gent Gran, amb competència sobre: foment, 
disseny i promoció del comerç i la indústria;  mercats; fires; joventut; informació i atenció 
als ciutadans; i gent gran. 
 
* Sr. LLORENÇ BOSCH LLITERAS la Delegació de Sanitat, amb competències sobre: 
sanitat i salut pública i serveis jurídics. 
 
* Sr. ANTONI SERVERA MUNAR la Delegació de Turisme, amb competència sobre:  
gestió i promoció turística; atenció i promoció dels interessos turístics de tos els nuclis del 
municipi; promoció del turisme d'interior (agroturisme i turisme rural); oficines turístiques; 
i seguiment per a la millora dels serveis públics a les zones turístiques 
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* Sr. BERNAT AMER ARTIGUES la Delegació de Medi Ambient, amb competències 
sobre control i seguiment de la gestió de neteja viària i recollida de residus; neteja 
d’edificis públics; promoció i protecció del medi ambient; control del contracte de serveis 
de manteniment de zones verdes i de les concessions de subministrament d’aigua potable i 
aigües residuals; depuradores;  Agenda Local 21; energies renovables i optimització 
d’energia; i pla d’usos d’escoles rurals; camins públics. 
 
* Sr. JOAN GOMILA CAPÓ la  Delegació zona costanera, amb competències sobre: 
gestió, atenció i seguiment dels interessos de tota la zona costanera de Manacor i 
seguiment de l’explotació de platges i la seva seguretat. 
 
 
9. Donant compte del protocol general de col·laboració entre l’Ajuntament de 
Manacor i el Consell de Mallorca en relació amb les obres de demolició del pont del 
riuet, declarat il·legal per sentència 
 
El batle explica el Protocol i agraeix públicament la col·laboració del Consell de 
Mallorca. 
 
El Sr. Llodrà Gayà, pel que fa a la clàusula núm. 3 del Protocol, demana si està 
assegurat el seu compliment ja que està condicionat a les disponibilitats econòmiques 
del Consell. 
 
El batle respon que la cooperació es va instrumentalitzar mitjançant un Protocol a causa 
que el Consell de Mallorca no tenia consignació pressupostària, si no s’hagués informat 
desfavorablement per la Intervenció del Consell.  Espera que es compleixi en els termes 
indicats. 
 
El Sr. Mateu Capllonch pregunta si el Protocol comprèn les despeses per 
indemnitzacions als veïnats. 
 
El batle assenyala que el Protocol no diu res al respecte i que, en principi, només 
cobreix l’import de les obres de demolició.  Per altra banda indica que s’està estudiant 
pels Serveis Jurídics municipals la possibilitat de reclamar als veïnats la devolució de 
les indemnitzacions a l’haver desaparegut la causa que les motivaren. 
 
El Sr. Oliver Gomila demana si l’Ajuntament ha fet front a totes les indemnitzacions i 
interessos fitxats en les sentències judicials. 
 
El batle contesta que ja s’han indemnitzat alguns dels propietaris. 
 
El Sr. Oliver Gomila requereix de quina forma afectarà els Protocols firmats amb el 
Govern de les Illes Balears i el Consell de Mallorca en els pressupostos del 2012. 
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El batle indica que es consideraran com a majors ingressos. 
 
La Sra. Fernández Rubí pregunta si les obres de demolició del pont ja estan finalitzades 
i si està solucionat el problema dels miradors. 
 
El Sr. Bosch Lliteras assenyala que els miradors a que es refereix la Sra. Fernández 
Rubí són en realitat uns murs de contenció per aguantar la solidesa d’edificis 
confrontats i el carrer, i així ho ha informat l’enginyer de les obres. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat del Protocol general de col·laboració entre 
l’Ajuntament de Manacor i el Consell de Mallorca en relació amb les obres de demolició 
del pont del riuet, declarat il·legal per la Sentència de la Sala Contenciosa Administrativa 
del Tribunal Superior de Justícia de les Illes Balears núm. 81/2007, de 6 de febrer, i que té 
per objecte fixar el marc general d’aqueixa col·laboració. 
 
 
10. Proposta de la batlia de modificació del règim de dedicacions 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per dotze vots a favor (PP i AIPC) i vuit abstencions 
(Grup Municipal Socialista, PSM-IV-EN-APIB, ALM i Esquerra Republicana): 
 
1r. Fixar els  càrrecs que s’exerciran en règim de dedicació exclusiva i parcial dels distints 
regidors de la corporació municipal, en atenció al decret de la batlia de 28 de desembre de 
2011, de delegacions d’atribucions, amb efectes a partir d’aqueixa data.  

 
DEDICACIONS EXCLUSIVES  

1. Càrrec de la Delegació de Presidència, Urbanisme i obres i Contractació. 
2. Càrrec de la Delegació d’Economia i Foment de l’Ocupació i Interior. 
3. Càrrec de la Delegació de Serveis Generals, Agricultura i Participació Ciutadana. 
4. Càrrec de la Delegació de Transports, Festes, Cementeri i Activitats. 
5. Càrrec de la Delegació de Comerç, Indústria, Joventut, Informació i Atenció als 

Ciutadans i Gent Gran. 
 

DEDICACIONS PARCIALS 
1. Càrrec de la delegació de Cultura i Recursos Humans. 
2. Càrrec de la delegació de Serveis Socials. 
3. Càrrec de la delegació d’Educació i Esports. 
4. Càrrec de la delegació de Turisme. 
5. Càrrec de la delegació de Medi Ambient. 
6. Càrrec de la delegació Zona Costanera. 

 
2n. Publicar aquest acord en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i en el Tauler 
d’Anuncis de la corporació en compliment de l’article 75.5 de la Llei 7/1985. 
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11. Proposta de la batlia de creació de la Ponència de Camins 
 
El Sr. Amer Artigues estima la creació de la Ponència molt positiva i així queda 
constatada en els treballs que es varen efectuar en la passada Ponència de Camins.  
Recorda que els camins és una qüestió molt problemàtica que requereix una 
col·laboració entre tots els grups municipals. 
 
El Sr. Llodrà Gayà considera molt adient que el Sr. Amer Artigues sigui el president de 
la Ponència i li anima a impulsar-la de forma ràpida. 
 
El Sr. Mateu Capllonch està d’acord amb la creació de la Ponència. 
 
El Sr. Gaià Riera critica el retard en la creació de la Ponència i que hauria d’accelerar el 
seu treball.  Fa esment que des de l’any 2005 estan pendents de resoldre tota una sèrie 
d’al·legacions presentades en una fase d’informació públic al Catàleg de Camins, i 
confia que el Sr. Amer Artigues pugui obtenir la col·laboració dels tècnics que depenen 
de la delegació d’Urbanisme.  
 
El batle recalca que l’únic govern que ha creat ponències per tractar la problemàtica dels 
camins ha estat el del Partit Popular.  Considera que la solució dels conflictes entre 
camins públics i privats és complicada.    Al Sr. Gaià Riera li diu que el Sr. Amer 
Artigues tindrà a la seva disposició els tècnics de la delegació d’Urbanisme.  Recrimina 
al Sr. Gaià Riera la seva actitud i que és l’únic regidor que genera problemes sense cap 
tipus de motiu.   
 
La Sra. Fernández Rubí dóna el suport a la creació de la Ponència. 
 
El Sr. Amer Artigues diu que tractarà d’aconseguir el màxim consens a la Ponència i 
seguiran criteris essencialment de caràcter tècnic. 
 
El Sr. Gaià Riera rebutja la recriminació del batle i afirma que no crea cap problema en 
les comissions informatives.   Acusa que hi ha regidors que tenen camins tancats i que 
el responsable que els camins estiguin oberts és el batle de l’Ajuntament. 
 
El batle retreu al Sr. Gaià Riera de ser un maleducat i a més a més de no dir la veritat, ja 
que no hi ha cap regidor de l’Ajuntament que hagi tancat un camí.  Assenyala que un 
familiar d’un regidor té un camí tancat. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
1r. Crear la Ponència de Camins que tindrà per objecte l’estudi del Catàleg de Camins 
Públics Municipals i elaborar unes conclusions per elevar al Ple de l’Ajuntament, que 
estarà composta per: 
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• Presidència: serà designada pels vocals de la Ponència. 
• Vocals:  (que tindran el vot ponderat en funció a la seva representativitat en el 

Ple de l’Ajuntament) 
Un vocal del Grup Municipal del Partit Popular de Manacor 
Un vocal del Grup Municipal Socialista 
Un vocal del Grup Municipal PSM-IV-EN-APIB 
Un vocal del Grup Municipal AIPC 
Un vocal del Grup Municipal ALM 
Un vocal del Grup Municipal d’Esquerra Republicana 

• Secretari: el secretari general de l’Ajuntament o en qui delegui. 
 
2n. Fixar la periodicitat de les sessions ordinàries amb caràcter mensual, els dies i hora 
es determinarà per la pròpia Ponència. 
 
 
12. Proposta de la batlia de substitució de vocal municipal a la Junta Rectora del 
Consorci Mirall Manacor 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per dotze vots a favor (PP i AIPC) i vuit abstencions 
(Grup Municipal Socialista, PSM-IV-EN-APIB, ALM i Esquerra Republicana): 
 
Designar la Sra. Catalina Riera Mascaró com a vocal de la Junta Rectora del Consorci 
Mirall Manacor en representació del municipi de Manacor, en substitució del Sr. Llorenç 
Bosch Lliteras. 
 
 
13. Ratificació de l’aprovació de l’Addenda al conveni de col·laboració signat entre el 
Consell de Mallorca i l’Ajuntament de Manacor en matèria de prevenció, extinció 
d’incendis i salvament. 
 
La Sra. Riera Mascaró explica l’assumpte i després d’un breu debat, 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per quinze vots a favor (PP, AIPC, ALM i Esquerra 
Republicana) i cinc abstencions (Grup Municipal Socialista i PSM-IV-EN-APIB): 
 
1r. Ratificar el decret de la batlia de 30 de desembre de 2011, inscrit amb el número 
4821/2011, d’aprovació de la modificació del Conveni subscrit entre el Consell de 
Mallorca i l’Ajuntament de Manacor, el 21 de març de 1985, en matèria de prevenció 
d’incendis i salvament, en els termes de l’Acord del Consell de Mallorca de 15 de 
desembre de 2011, i aprovació de l’Addenda corresponent, del tenor literal següent: 
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“Addenda al conveni de col·laboració signat entre el Consell de Mallorca i l’Ajuntament 
de Manacor en data 21 de març de 1985 en matèria de prevenció, extinció d’incendis i 
salvament 
 
Parts 
 
La Sra. Maria Salom Coll, presidenta del Consell de Mallorca, nomenada pel Ple de la 
Corporació en data 25 de juny de 2011, actuant en nom i representació del Consell de 
Mallorca. 
 
El Sr.Antoni Pastor Cabrer, batlle de l’Ajuntament de Manacor. 
 
Antecedents 

1. El Ple del Consell de Mallorca, en reunió de data 7 de maig de 1984 adoptà per 
unanimitat la creació del Servei de Prevenció i d’Extinció d’Incendis i Salvament 
(SERPREISAL).  
 
2. Com a conseqüència de la creació del SERPREISAL, en data 21 de març de 1985 es 
va signar un conveni entre les dues institucions amb l’objecte de regular la prestació per 
part del Consell de Mallorca del servei de prevenció, extinció d’incendis i salvament 
dins el terme municipal de l’ajuntament de Manacor. 
 
3. En data 15 de desembre de 2011 el Ple del Consell de Mallorca va acordar 
 
a) Modificar l’acord de Ple de data 7 de maig de 1984 pel qual es va crear el Servei de 
Prevenció i d’Extinció d’Incendis i Salvament (SERPREISAL) eliminant la necessitat 
de que, per disposar del Servei, els ajuntaments de l’Illa de Mallorca han d’aportar l’1% 
del seu pressupost.  
 
b) Modificar la clàusula quarta de tots els convenis vigents per a la gestió del 
SEPREISAL amb l’objecte de determinar que el Consell de Mallorca prestarà el Servei 
de forma gratuïta.  
 
Vists tots aquests antecedents i vist que l’Ajuntament de Manacor ha prestat el seu 
consentiment per a la modificació del conveni de col·laboració de referència, les parts 
 
ACORDEN 
 
Modificar el paràgraf primer de la clàusula quarta del conveni de col·laboració signat 
entre les parts en data 21 de març de 1985, per a la prestació del servei de prevenció, 
extinció d’incendis i salvament dins el terme municipal de l’ajuntament de Manacor. 
Aquesta clàusula quedarà redactada de la forma que a continuació es detalla: 
 
“L’Ajuntament col·laborarà en la formació i en la recollida de dades necessàries per al 
Servei, en ordre la realització prèvia de programació i de planificació del Servei.” 
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2n. Notificar aquest acord al Consell de Mallorca per al seu coneixement i efectes. 
 
 
14. Moció del Grup Municipal PSM-IV-EN-APIB sobre el català com a requisit 
d’accés a la funció pública 
 
Moció presentada el 30 de desembre de 2011, amb el número 17438 del RGE, pel Grup 
Municipal PSM-IV-EN-APIB sobre el català com a requisit d’accés a la funció pública: 

“Després del període d’audiència prèvia establert el passat estiu, i atenent les 
modificacions introduïdes per les propostes rebudes, el Govern de les Illes Balears 
ha obert novament un període d’audiència de la ciutadania per a la presentació 
d’al·legacions a l’esborrany d’Avantprojecte de llei de modificació de la Llei 
3/2007, de 27 de març, de la funció pública de la Comunitat autònoma de les Illes 
Balears, amb el principal objectiu de suprimir com a requisit d’accés a la funció 
pública el coneixement de la llengua catalana. 
 
L’article 14 de l’Estatut preveu com a drets dels ciutadans els d’ ”accedir a la 
funció pública en condicions de igualtat i segons els principis constitucionals de 
mèrit i capacitat” i el de “dirigir-se a l’Administració de la Comunitat Autònoma en 
qualsevol de les seves dues llengües oficials i a rebre resposta en la mateixa llengua 
utilitzada”. 
 
Els articles 54 i 56 de la Llei estatal 7/2007, de 12 d’abril, de l’Estatut Bàsic de 
l’Empleat Públic, fan èmfasi en l’obligació de l’empleat públic de conèixer les 
llengües oficials, i en l’obligació de l’Administració d’atendre el ciutadà en la 
llengua oficial en què ho sol·liciti.  En concret, l’article 56 disposa que “les 
Administracions Públiques, en l’àmbit de les seves competències, hauran de 
preveure la selecció d’empleats públics degudament capacitats per cobrir els llocs 
de treball a les Comunitats Autònomes que gaudeixin de dues llengües oficials”. 
 
És evident que exigir com a requisit d’accés la capacitat d’estar en disposició 
d’atendre els ciutadans que s’expressen en català és la única manera, la més 
senzilla, raonable i econòmica, de garantir que tothom pugui ser atès en la llengua 
oficial que desitgi, i que, en cas contrari, s’ocasionarà al ciutadà una greu 
pertorbació al seu dret a utilitzar el català amb plena normalitat quan es relaciona 
amb l’Administració. 
 
Així doncs, l’avantprojecte no s’ajusta a la normativa d’ordre superior, per 
jerarquia i per competència, i suposa una passa enrere en la garantia de la igualtat 
dels ciutadans davant la llei en matèria lingüística, no protegeix el tracte comú dels 
ciutadans davant l’Administració pública,  ni la creació de les condicions que 
permetin arribar a la igualtat plena de les dues llengües quant a drets lingüístics, 
així com a la normalització progressiva de la llengua catalana.  De fet, la proposta 
suposa un escarni a l’oficialitat de la llengua catalana a les Illes Balears, una 
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regressió en el tractament de la llengua pròpia i les persones que la parlen, sense 
precedents des de la democràcia i l’aprovació de l’Estatut d’Autonomia i romp el 
consens en matèria de política lingüística que queda reflectit en la llei de 
normalització lingüística aprovada per unanimitat l’any 1986. 
 
Sense dubte, però, el més sorprenent d’aquest Ajuntament és que inclogui dues 
disposicions finals per modificar, al seu torn, dues lleis més: la Llei 3/1986, de 19 
d’abril, de normalització lingüística; i la Llei 3/2003, de 26 de març, de règim 
jurídic de l’Administració de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears.  
Aquestes modificacions pretenen deixar sense efecte el règim de la llengua catalana 
com a llengua pròpia de totes les administracions públiques de les Illes Balears, en 
tots els nivells (autonòmic, insular i municipal) tot atorgant-les potestat 
reglamentària per regular l’ús de la llengua a l’àmbit de la seva competència. 
 
Ara bé, com que el contingut de l’Avantprojecte atempta contra la potestat de les 
diferents administracions que ja han regulat legítimament l’ús intern de la llengua 
catalana i que ara tindrien una doble legislació sobre aquest tema, això ho soluciona 
modificant la Llei de normalització lingüística mitjançant la disposició final 
primera, que deixa sense contingut tot l’article 9 de la Llei i modifica l’apartat 1 de 
l’article 6 en el sentit que el català deixa de ser la llengua pròpia de la Comunitat 
Autònoma (i de totes les seves administracions autonòmica, insular i local) i 
estableix que les llengües del Govern, del Parlament, dels consells i de les 
corporacions locals són la catalana i la castellana, com a llengües cooficials, en pla 
d’igualtat.  Aquestes modificacions tanquen la porta a tota reglamentació pel que fa 
a l’ús de les llengües oficials que vulgui fer qualsevol administració de les Illes 
Balears, el que pot suposar una greu vulneració de l’autonomia local reconeguda i 
garantida per l’article 140 de la Constitució. 
 
A més, la perversió d’aquest avantprojecte arriba a l’extrem de modificar aspectes 
de la Llei de normalització lingüística que no tenen res a veure amb la funció 
pública;  com ara l’article 14, relatiu als topònims de les Illes Balears, o l’article 33, 
que fa referència a l’ús de les llengües oficials en les activitats de la vida social;  
modificacions que suposen un menyspreu total al concepte de llengua pròpia del 
territori. 
 
En definitiva, amb aquest avantprojecte es trenca el consens que hi ha hagut fins 
ara a les nostres Illes en aquest tema, ja que tant la Llei 3/2007 que ara es vol 
modificar, com els decrets 100(1990 o 114/2008, que es deroguen, han estat 
aprovats per governs de diferent ideologia política, la primera pel govern de Jaume 
Matas i els altres pels governs de Gabriel Cañellas i Francesc Antich 
respectivament.  La qual cosa demostrava la voluntat de no fer de la llengua 
catalana una qüestió política, sinó de convertir-la en l’element cohesionador de la 
societat de les Illes Balears, un dels objectius recollits en l’exposició de motius de 
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la Llei de normalització lingüística, aprovada també durant el govern presidit per 
Gabriel Cañellas. 
 
Si aquesta proposta es converteix en Llei, les Illes Balears passar a ser l’únic lloc 
del món en què no s’exigeix als funcionaris el coneixement de la llengua oficial i 
pròpia del país. 
 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament de Manacor adopta els següents: 
 
ACORDS 
 
Primer L’Ajuntament de Manacor considera imprescindible que el coneixement del 
català sigui un requisits per accedir a l’Administració autonòmica de les Illes 
Balears. 
 
Segon.  L’Ajuntament de Manacor insta al Govern de les Illes Balears a retirar 
l’Avantprojecte de Llei de modificació de la Llei 3/2007, de 27 de març, de la 
funció púbica de la Comunitat autònoma de les Illes Balears, que pretén eliminar el 
requisit de coneixement del català per accedir a l’Administració autonòmica. 
 
Tercer.  L’Ajuntament de Manacor insta al Govern de les Illes Balears a promoure 
les mesures necessàries per restablir el català en el lloc que li correspon com a 
llengua pròpia de les Illes Balears i a garantir que tota la població la conegui i sigui 
considerada com un dels elements identificadors de la nostra societat. 
 
Quart.  Es comunicarà l’adopció d’aquests acords al Govern de les Illes Balears, al 
Parlament de les Illes Balears i als diferents grups parlamentaris. 
 
Cinquè.  L’Ajuntament de Manacor es compromet a mantenir com a requisit el 
coneixement de la llengua catalana per accedir a l’administració municipal. 
 
Miquel Oliver Gomila.  Grup municipal PSM-IV-ExM. Manacor, 30 de desembre 
de 2011”. 

 
El Sr. Oliver Gomila retira la moció. 
 
 
15. Moció del Grup Municipal PSM-IV-EN-APIB sobre el dret a decidir i consultes 
populars 
 
Moció presentada el 30 de desembre de 2011, amb el número 17439 del RGE, pel Grup 
Municipal PSM-IV-EN-APIB sobre el dret a decidir i consultes populars 
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“En una democràcia, el poble és el dipositari de la sobirania i a ell li correspon el 
dret a decidir el seu futur.  Els pobles de les Illes Balears són titulars del dret 
d’autodeterminació. 
 
En un sentit més ampli, tot estat democràtic ha de garantir als seus ciutadans la 
participació en els assumptes públics.  El referèndum, com a institut de democràcia 
directa, és una de les fórmules més poderoses de participació. 
 
La desmotivació política, l’allunyament dels ciutadans dels afers públics i la baixa 
participació electoral són fenòmens creixents: la recepta per tractar l’apatia 
democràtica és més democràcia.  Convidar els ciutadans per decidir per sí mateixos 
qüestions de transcendència pública, sobretot si també se’ls reconeix el dret a 
promoure les consultes, pot servir de revulsiu i d’aprofundiment democràtic. 
 
L’Estatut recull la competència de desplegament sobre les consultes populars (art. 
31.10), mentre que la Constitució Espanyola, incomprensible, reserva a l’Estat 
l’autorització per a tota convocatòria (art. 149.1.32).  El Parlament de les Illes 
Balears, en sessió de dia 9 d’octubre de 2001, va aprovar, per unanimitat, una 
proposició no de llei que instava el Govern a elaborar una llei de consultes 
populars. 
 
Això no obstant, no existeix encara una regulació dels referèndums per al 
conjunt de les Illes Balears ni els d’abast illenc, mentre que la llei de bases de 
règim local i la llei balear de règim local regulen la consulta popular municipal. 
 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament de Manacor adopta els següents: 
 
ACORDS 
 
Primer.  El Ple de l’Ajuntament de Manacor afirma el dret a decidir el seu futur 
dels pobles de les Illes Balears. 
 
Segon.  El Ple de l’Ajuntament de Manacor insta a l’elaboració d’una llei que 
reguli les consultes populars a l’àmbit de les Illes Balears, incloses les consultes 
de caràcter insular que han de ser competència dels Consells. 
 
Tercer.  El Ple de l’Ajuntament de Manacor es compromet a col·laborar 
institucionalment amb les iniciatives locals que pretenguin la celebració de 
referèndums. 
 
Miquel Oliver Gomila. Grup municipal PSM-IV-ExM. Manacor 30 de desembre 
de 2011”. 

 
L’exposa el Sr. Oliver Gomila. 
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El Sr. Llodrà Gayà considera la moció molt important perquè serveix per aprofundir en 
la democràcia i recorda que aquesta moció surt de la Plataforma de regidors 
AVANÇAM.  Creu que el Grup Municipal Socialista s’oposarà, però en canvi espera 
que el Grup del Partit Popular de Manacor voti a favor, donat el nou canvi de rumb que 
ha iniciat. 
 
El Sr. Mateu Capllonch demana una votació separada i d’aquesta forma donaria suport 
al segon punt, ja que no pot votar el primer punt que incita a la independència.  Recalca 
que el seu partit és regionalista però no independentista, i que hi ha molts més 
problemes i més importants que el que es planteja a la moció. 
 
La Sra. Hinojosa Abenza dona el seu suport a la proposta. 
 
El batle afirma que el PP de Manacor no ha canviat cap rumb i considera la proposta 
totalment inoportuna. 
 
El Sr. Oliver Gomila explica que la moció en cap moment fa referència a 
l’autodeterminació sinó que pretén donar veu al poble, de manera que la ciutadania 
participi de forma directa en les polítiques públiques. 
 
Després de diverses intervencions, resulten sis vots a favor (PSM, PSOE i Esquerra 
Republicana) i deu vots en contra (PP) i quatre abstencions ( AIPC i ALM), per la qual 
cosa queda rebutjada la moció. 
 
 
Mocions d’urgència 
 
Primera.  Proposta d’al·legacions a l’Avantprojecte de modificació de la Llei 
3/2007 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat declarar d’urgència la present proposta. 
 
Proposta de 2 de gener de 2012 dels grups polítics que conformen l’Ajuntament de 
Manacor d’al·legacions a l’Avantprojecte de modificació de la Llei 3/2007 

 
“PROPOSTA DE AL·LEGACIONS A L’AVANTPROJECTE DE 
MODIFICACIÓ LLEI 3/2007 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
Les Illes Balears posseeixen una llengua pròpia que és l'element articulador de la 
cultura, els costums i les tradicions del nostre poble. És el nostre dret i el nostre 
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deure, vetllar per la supervivència de la llengua  com a hereus d'una cultura 
mil·lenària que ens enorgulleix.  
 
Com a representants del poble de Manacor de les Illes Balears, ens sentim en 
l'obligació de vetlar pels nostres costums, pel manteniment del respecte i 
l'estimació cap a la nostra terra i cap als drets bàsics del nostre poble. Per aquest 
motiu, defensam la llengua catalana, amb la intenció de ser fidels al passat i de 
pensar en el futur que volem sense prejudicis lingüístics, conscients de la 
importància que té potenciar les llengües del món com un dels principals valors 
intel·lectuals de la humanitat. 
 
Consideram necessari actuar amb responsabilitat davant la constatació del català 
com llengua de prestigi a través de la qual mostram les nostres tradicions que 
són admirades a Europa i arreu del món. La llengua és  l'element imprescindible 
per transmetre els valors humans i socials que al llarg de la història ens han fet 
únics i particulars a través dels referents culturals propis. 
 
Consideram necessari potenciar la llengua en un moments en els quals, a causa 
del món globalitzat en el qual vivim, n'augmenta progressivament la substitució. 
Per això, la llengua s'ha de potenciar dins el seu territori natural, ha de ser la 
nostra carta de presentació davant tots els ciutadans, els visitants i els nouvinguts 
perquè representa l'essència del nostre poble, el vehicle d'una cultura universal i 
un component imprescindible de la nostra identitat. La llengua catalana ha de ser 
entesa com a element cohesionador en qualitat de llengua pròpia de les Illes 
Balears perquè forma part de la riquesa cultural de la nostra terra. 
 
La Llei de Normalització Lingüística es va aprovar per unanimitat l'any 1986, 
amb la intenció de donar a la llengua catalana la seva eficàcia com a llengua de 
cultura, per compensar les persecucions que ha patit al llarg de la nostra història. 
La llengua catalana es troba, encara avui, en una situació precària en un gran 
nombre d'àmbits d'ús social i, per això,  la Llei de Normalització Lingüística 
resulta encara necessària com a instrument per aconseguir la potenciació de l'ús 
natural de la llengua, per a la integració de les persones nouvingudes i per a la 
convivència de la ciutadania, per això consideram convenient segueixi en vigor. 
A més a més, pel fet de tractar-se d’un dels principis bàsics de cohesió social, 
consideram que la seva aprovació s’ha de dur a terme per consens amb la 
intenció que pugui perdurar més enllà d’una legislatura, com un tema d’interès 
general de la nostra societat. 
 
De la mateixa manera, en l'aplicació de la Llei, és necessari que qualsevol 
persona que accedeixi a l'Administració pública necessiti conèixer la llengua 
catalana perquè els ciutadans puguin fer ús del seu dret a usar-la.  
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Només en casos excepcionals per manca de professionals especialitzat en la 
matèria se n'ha de poder prescindir, per ocupar llocs de feina temporal (contracte 
laboral o funcionari interí) quan es refereixi al personal sanitari i a l’escala del 
cos facultatiu superior: escala d’enginyeria, escala d’investigació, desplegament 
i innovació, escala de tecnologies de la informació i telecomunicacions i escala 
científica.  Sempre i quan es justifiqui la seva necessitat mitjançant un informe 
justificatiu. 
 
Per això, proposem al Ple de l’Ajuntament el següent: 
 
ACORD 
 
Primer. Manifestar la disconformitat a l’Avantprojecte de llei de modificació la 
Llei 3/2007, de 27 de març, de la funció pública de la comunitat autònoma de les 
Illes Balears. 
 
Segon. Sol·licitar que es deixi sense efectes l’Avantprojecte esmentat que afecta 
les lleis següents: 

a. La Llei 3/2007, de 27 de març, de la funció pública. 
b. La Llei 3/1986, de 19 d’abril, de normalització lingüística. 
c. La Llei 3/2003, de 26 de març, de règim jurídic de l’administració de la 

comunitat autònoma de les Illes Balears 
 
Tercer. Proposar a la Conselleria d’Administracions Públiques que consideri 
aprovar un nou avantprojecte de modificació de la Llei 3/2007 amb el contingut 
següent: 
 
“Article únic: Es modifica la Llei 3/2007 de 27 de març, de la funció pública de 
la comunitat autònoma de les Illes Balears, en els termes següents: 
 
Disposició addicional dotzena. Excepció del requisit del coneixement de la 
llengua catalana per a determinades contractacions laborals temporals i 
nomenament de funcionaris interins.  
 
1. Excepcionalment, per falta o insuficiència de professionals degudament 
justificada, es podrà eximir del requisit de coneixement de la llengua catalana 
per a la contractació laboral temporal o nomenament de funcionaris interins per:  

a) personal sanitari 
b) escala de tecnologia de la informació i de telecomunicacions, escala 

d’investigació, desenvolupament i innovació i escala científica, tots 
pertanyents al cos facultatiu superior de la comunitat autònoma de les 
Illes Balears. 
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2. També estan eximits del coneixement de la llengua catalana, el nomenament 
provisional o en comissió de serveis  dels funcionaris amb habilitació de caràcter 
estatal. 
 
Manacor, 2 de gener de 2012. Per unanimitat, els grups polítics que conformen 
l’Ajuntament de Manacor”. 

 
La Sra. Riera Mascaró assenyala que el passat 27 de desembre es publicà 
l’Avantprojecte de modificació de la Llei de la funció pública i s’obrí un termini de 15 
dies per presentar al·legacions.   Explica que les al·legacions que es presenten amb 
aquesta moció són fruit d’un esforç entre tots els grups polítics municipals.  Recorda 
que l’Ajuntament de Manacor és una institució pionera en la promoció de la llengua 
catalana, en concret destaca que l’any 1976 creà l’Escola de Mallorquí que ha permès 
potenciar el coneixement de la llengua pròpia de les Illes Balears.  També ha impulsat el 
voluntariat lingüístic i Manacor és el poble de Mossèn Alcover, havent-se creat fa uns 
anys un organisme autònom dedicat a potenciar la seva figura.  Fa esment que en el Ple 
de desembre de 2010, els grups municipals PP i AIPC ja varen presentar una moció a 
favor de la llengua catalana.    
 
El Sr. Llodrà Gayà agraeix la visió dels Srs. Aguiló, Albertí i Cañelles quan varen 
impulsar l’aprovació de la Llei de normalització lingüística de les Illes Balears, que va 
ser molt avançada en el seu moment històric.  Apunta que en aquests moments hi ha una 
voluntat recentralitzadora de l’Estat i una d’aquestes mesures és deixar en segon pla la 
llengua catalana.  Afirma que la llengua catalana no ha de ser utilitzada com a bandera 
de cap partit polític, sinó com una eina d’integració. Qualifica la moció que es sotmet a 
aprovació com el millor inici de l’any de Mossèn Alcover i una oposició contra 
l’opressió del català. 
 
El Sr. Mateu Capllonch mostra la seva conformitat amb la moció i recalca que els 
mallorquins han de defensar la seva llengua pròpia.  Li sorprèn que en el Govern actual 
la majoria dels consellers xerrin en castellà.  Pensa que la Llei de normalització 
lingüística que ha funcionat fins ara, no s’ha de modificar. 
 
El Sr. Oliver Gomila acusa al President Bauzà i a la companyia calvianera de crear un 
problema en la llengua quan n’hi ha altres molts més importants com és l’atur.  Critica 
al Govern del PP que vulgui donar supremacia jurídica del castellà envers del català, i 
que si s’aprova l’Avantprojecte crearà ciutadans de primera i de segona categoria. 
 
La Sra. Fernández Rubí rebutja l’Avantprojecte presentat per l’actual Govern i espera 
que el consens que s’ha aconseguit a Manacor es pugui  fer arribar a les altres 
institucions. 
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El Sr. Amer Artigues coincideix amb les intervencions realitzades pels altres portaveus i 
creu molt important el consens dels grups polítics municipals en la moció que es 
presenta a votació.  
 
El batle demana votació nominal i s’aprova per assentiment. 
 
El secretari procedeix a nomenar als regidors perquè manifestin el seu sentit de vot i el 
resultat és el següent: 
 
Vots a favor: 

1. Amer Artigues, Bernat 
2. Bover Sansó, Maria 
3. Fernández Rubí, Amanda 
4. Flores Pineda, Roberto Arturo 
5. Gayà Riera, Sebastià 
6. Ginard Puigserver, Joan 
7. Gomila Capó, Joan, 
8. Hinojosa Abenza, Nuria 
9. Llodrà Gayà, Joan,  
10. Matamalas Albertí, Cristina 
11. Mateu Capllonch, Francisco 
12. Nadal Santandreu, Sebastià 
13. Oliver Gomila, Miquel 
14. Riera Mascaró, Catalina 
15. Rufiandis Cabrer, Francisca 
16. Sureda Fons, Antonio 
17. Sureda Fons, Maria Magdalena 
18. Sureda Rosselló, Sebastiana 
19. Pastor Cabrer, Antoni 

 
Vots en contra: 

1. Bosch Lliteras, Llorenç 
2. Servera Munar, Antoni 

 
Per tant, el Ple de l’Ajuntament per devuit vots a favor i dos en contra acorda: 
 
Primer. Manifestar la disconformitat a l’Avantprojecte de llei de modificació la Llei 
3/2007, de 27 de març, de la funció pública de la comunitat autònoma de les Illes 
Balears. 

 
Segon. Sol·licitar que es deixi sense efectes l’Avantprojecte esmentat que afecta les lleis 
següents: 

a. La Llei 3/2007, de 27 de març, de la funció pública. 
b. La Llei 3/1986, de 19 d’abril, de normalització lingüística. 
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c. La Llei 3/2003, de 26 de març, de règim jurídic de l’administració de la 
comunitat autònoma de les Illes Balears 

 
Tercer. Proposar a la Conselleria d’Administracions Públiques que consideri aprovar un 
nou avantprojecte de modificació de la Llei 3/2007 amb el contingut següent: 

 
“Article únic: Es modifica la Llei 3/2007 de 27 de març, de la funció pública de 
la comunitat autònoma de les Illes Balears, en els termes següents: 
 
Disposició addicional dotzena. Excepció del requisit del coneixement de la 
llengua catalana per a determinades contractacions laborals temporals i 
nomenament de funcionaris interins.  
 
1. Excepcionalment, per falta o insuficiència de professionals degudament 
justificada, es podrà eximir del requisit de coneixement de la llengua catalana 
per a la contractació laboral temporal o nomenament de funcionaris interins per:  

a. personal sanitari 
b. escala de tecnologia de la informació i de telecomunicacions, escala 

d’investigació, desenvolupament i innovació i escala científica, tots 
pertanyents al cos facultatiu superior de la comunitat autònoma de les 
Illes Balears. 

2. També estan eximits del coneixement de la llengua catalana, el nomenament 
provisional o en comissió de serveis  dels funcionaris amb habilitació de caràcter 
estatal. 

 
El Sr. Bosch Lliteras demana explicar el vot en contra i afirma que es sent tan mallorquí 
com qualsevol altre regidor de la Sala, i enfatisa que a l’Estatut es refereix a la llengua 
catalana, pròpia.   Fa esment que el programa electoral del Partit Popular a les eleccions 
autonòmiques constava la de modificar la llengua catalana com a requisit per a l’accés a 
la funció pública amb caràcter general i considerar-la com un mèrit, si bé, per alguns 
llocs de feina, hauria de ser un requisit.    Creu que la llengua no ha de ser un element de 
confrontació. 
 
El Sr. Llodrà Gayà no entén com dos regidors, amb llinatges mallorquins, s’oposin a 
l’aprovació de la moció. 
 
El Sr. Mateu Capllonch creu que el Sr. Bosch Lliteras està equivocat i que s’hauria de 
mantenir el català o el mallorquí com a requisit per accés  a la funció pública. 
 
El Sr. Oliver Gomila entén que el Sr. Bosch Lliteras hauria de renunciar de regidor i que 
la confrontació per motius lingüístics l’ha creada el PP. 
 
La Sra. Fernández Rubí explica que el PP ha volgut crear un problema on no n’hi havia. 
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El Sr. Amer Artigues també coincideix que el Govern ha obert una polèmica a 
l’Avantprojecte injustificada. 
 
El batle es mostra defraudat amb aquests vots en contra perquè ho desconeixia fins al 
moment de la votació.  Recalca que la moció pretén defensar la llengua catalana i la 
identitat de les Illes Balears.  Estima que mai s’hauria d’utilitzar la llengua com una eina 
de confrontació política i que l’Ajuntament ha de ser capaç de defensar els drets de la 
ciutadania.  Considera que amb la modificació de la Llei es produirà una confrontació i 
que en els programes electorals de les properes eleccions hi haurà partits que proposaran 
que el català torni a ser un requisit i la modificació de la Llei de normalització 
lingüística.  Assenyala que aquesta darrera Llei s’ha aplicat durant 25 anys sense 
problemes.  Posa de relleu que la llengua catalana està per damunt de tots i mai pot 
utilitzar-se per crear conflictes. 
 
 
Segona. Moció del Grup municipal PSM-IV-ExM per no eliminar línies de bus i 
garantia freqüències mínimes  
 
Moció d’urgència presentada pel grup municipal PSM-IV-ExM per instar al Consorci 
de Transports a no eliminar les línies de bus de la comarca de Manacor i garantir les 
freqüències mínimes per donar servei al municipi. 
 
El Sr. Oliver Gomila considera que és urgent el seu debat i votació per les importants 
retallades en les freqüències en el transport públic. 
 
El batle convida al Sr. Oliver Gomila a no presentar la moció per poder-se estudiar. 
 
El Sr. Oliver Gomila està d’acord. 
 
 
El president aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta acta. 
 
El secretari general     El batle president 
 
 
 
Antoni Benlloch Ramada    Antoni Pastor Cabrer 
 
 
 
 
 
 


